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                          Protokół z III Sesji 
       Rady Miasta Torunia 

           z 18 grudnia 2015 roku 
 
III sesja Rady Miasta Torunia odbyła się 18 grudnia 2014 roku w sali nr 33 im. 
Mikołaja Kopernika Urz ędu Miasta Torunia. 
 
I. Otwarcie sesji.  

p. M. Czyżniewski – otworzył III sesję Rady Miasta Torunia. Powitał radnych i przybyłych 
gości. 

II. Przyj ęcie protokołów z I i II sesji: protokoły przyjęto bez uwag. 
 
III. Informacje Przewodniczącego Rady.  
 
p. M. Czyżniewski – poinformował, że: 

1. Na stolikach zastali Państwo kartki z oznaczeniem klubów, siadamy właśnie wg tego 
schematu, w trakcie przerwy będą przykręcone tabliczki z Państwa nazwiskami. 

2. Na biurkach są też kalendarze na 2015 rok, to prezent od Prezydenta, ode mnie w ciągu 
dnia otrzymają Państwo płytę ze zdjęciami ze ślubowania radnych. 

3. Do Rady Miasta Torunia z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego wpłynęło 
pismo informujące, że w ramach budżetu na rok 2014 Centrum Kultury Zamek Krzyżacki 
w Toruniu otrzymał dotacje w wysokości 150 000,00 zł przeznaczonej na pokrycie 
kosztów zadania pn. Toruń, zamek krzyżacki (XIIIw): konserwacja murów i remont 
nawierzchni podzamcza górnego.  

4. Przypominam Państwu o terminie składania oświadczeń majątkowych, który upływa w 
dniu 29 grudnia br. Stan majątkowy należy przedstawić na dzień ślubowania, tj. 28 
listopada. 

5. W trakcie sesji będzie możliwość zrobienia zdjęcia. Zachęcam Państwa radnych do 
skorzystania z propozycji. Zdjęcia będą wykorzystane do Legitymacji Radnego i BIPu. 

6. Po sali obrad krąży lista z dyżurami, proszę Państwa Radnych o wpisywanie się. Lista 
dot. pełnienia dyżurów w budynku urzędu w pokoju nr 9 we wtorki w godzinach 14 – 16.  

7. Po uchwaleniu składów osobowych komisji, przewodniczący komisji ustalą terminy 
posiedzeń. Jest to niezbędne do procedowania nad budżetem miasta. 

8. Uprzejmie informuję Państwa Radnych, że utworzyły się 4 kluby, do Rady Miasta 
wpłynęły oficjalne zgłoszenia:  

Klub Radnych Czas Gospodarzy – Przewodniczący p Jarosław Beszczyński, 

Klub Radnych Platformy Obywatelskiej RP – Przewodniczący p Paweł Gulewski 

Klub Radnych Prawo i Sprawiedliwość – Przewodniczący p Jacek Kowalski, 

Klub Radnych Czas Mieszkańców – Przewodnicząca p. Joanna Scheuring-Wielgus. 

9. Otrzymali Państwo drogą elektroniczną opinię prawną mecenasa Macieja Krystka 
dotyczącą ograniczenia radnych w prowadzeniu działalności gospodarczej i innych prac. 
Jeżeli z Państwa strony będzie oczekiwanie czy potrzeba zorganizowania szkolenia, 
zostanie ono przygotowane. 
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IV. Informacje Prezydenta Miasta:  
 
p. M. Zaleski – zgodnie z § 27 ust. 5 statutu Gminy Miasta Toruń przedstawił informacje 
dotyczące zdarzeń ważnych dla miasta, które miały miejsce od ostatniego posiedzenia rady 
miasta: 

ŚWIĘTA, UROCZYSTOŚCI 

1. 14 listopada br. Areszt Śledczy w Toruniu obchodził jubileusz 150-lecia. 

2. 21 listopada br. w Ratuszu Staromiejskim odbyło się uroczyste spotkanie z okazji Dnia 
Pracownika Socjalnego. 

3. 23 i 24 listopada br. obchodziliśmy jubileusz 10-lecia nadania tytułu Doktora Honoris 
Causa UMK św. Janowi Pawłowi II. 

4. 26 listopada br. w Centrum Szkolenia Artylerii i Uzbrojenia w Toruniu odbyły się  
centralne obchody Święta Wojsk Rakietowych i Artylerii.  

5. 30 listopada br. w Dworze Artusa 15-lecie istnienia świętował chór Astrolabium. 

6. W dniach 30.11. – 1.12.br. obchodziliśmy w Toruniu 20. rocznicę śmierci Wandy Szuman 
Honorowej Obywatelki Torunia.  

7. 2 grudnia br. 25-lecie działalności świętowała Izba Przemysłowo-Handlowa w Toruniu. 

8. 6 grudnia br. w Dworze Artusa Toruńskie Stowarzyszenie Pomocy Szkole, obchodzące 
jubileusz 25-lecia, zostało uhonorowane medalem prezydenta miasta Torunia 
THORUNIUM. 

9. 8 grudnia br. pierwsze urodziny obchodził toruński most drogowy gen. Elżbiety 
Zawadzkiej.  

10. 11 grudnia br. w Międzynarodowym Centrum Spotkań Młodzieży odbyła się uroczystość 
wręczenia tytułów „Mecenasa Toruńskiego Sportu”. 

11. 13 grudnia br. Toruń uczcił 33. rocznicę wprowadzenia stanu wojennego w Polsce. 
W nocy z 12 na 13 grudnia przedstawiciele władz miasta złożyli kwiaty pod tablicą 
upamiętniającą wystąpienia mieszkańców Torunia w maju 1982 r., a ramach włączenia się  
w akcję społeczną „Ofiarom Stanu Wojennego. Zapal Światło Wolności” (kampania IPN)  
13 grudnia, w głównym budynku UMT, ustawiona została podświetlona zniczami 
instalacja z datą wprowadzenia stanu wojennego. 

WYDARZENIA  
 
Wydarzenia sportowe: 

-  7 grudnia br. XII Półmaraton św. Mikołajów (ubiegłoroczny, XI Półmaraton św. 
Mikołajów, ze startem z nowego mostu drogowego, został uznany za Biegowe Wydarzenie 
Roku), 

- 13 grudnia br. w hali sportowo-widowiskowej - I Halowe Drużynowe Mistrzostwa Polski 
Weteranów w Lekkiej Atletyce, 

- 14 grudnia br. w hali sportowo-widowiskowej - ogólnopolska inauguracja programu 
„Lekkoatletyka dla każdego” oraz „Kids’ Athletics”.  
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Ponadto: 
12 grudnia br. przedstawiciele GMT oraz One Sport podpisali umowę na organizację  
w Toruniu, w sezonie 2015, dwóch cykli zawodów żużlowych: Speedway Best Pairs Cup oraz 
Speedway European Championships. I runda SBPC 2015, podobnie jak przed rokiem, 
odbędzie się 28 marca 2015 r. Będzie to oficjalna inauguracja rozgrywek żużlowych w 
kalendarzu międzynarodowym.  Zawody I rundy SEC odbędą się 20 czerwca 2015 r.   
 
Wydarzenia kulturalne: 

- 16 listopada br. Europejski Festiwal Kultury im. Jana Kiepury – Przystanek Toruń, 

- 20-22 listopada br. XII Ogólnopolski Konkurs Kameralistyki Fortepianowej dla uczniów  
szkół muzycznych I i II stopnia w Zespole Szkół Muzycznych, 

- 21-22 listopada br. 25. Toruń Blues Meeting w ACKiS „Od Nowa”, 

- 21-23 listopada br. 29. Toruńskie Spotkania Teatrów Jednego Aktora w Baju Pomorskim, 

- 23-30 listopada br. XX Toruński Festiwal Książki (Dwór Artusa, Dom Muz, Muzeum  
Okręgowe, CSW, „Od Nowa”), 

- 11-13 grudnia br. Dni Grzegorza Ciechowskiego, 13 grudnia br. - Koncert Specjalny 
Pamięci Grzegorza Ciechowskiego w ACKiS „Od Nowa” (wręczenie Nagrody 
Artystycznej Miasta Torunia im. G. Ciechowskiego – Tomaszowi Organkowi). 

Inne wydarzenia: 

- od 12 do 23 grudnia br. trwa Jarmark Bożonarodzeniowy na terenie Zespołu 
Staromiejskiego, którego organizatorem jest spółka miejska Targi Toruńskie, 

- 12 grudnia br. swoją działalność zainaugurował pierwszy w Toruniu biurowiec klasy „A” 
Kościuszko Business Point, zlokalizowany przy ul. Kościuszki 71. 

 
NAGRODY, WYRÓŻNIENIA 
 
1. Projekt Wielofunkcyjnej Sali Koncertowej na toruńskich Jordankach został wyróżniony 

przez środowisko inżynierskie. Firma Fort Polska Sp. z o.o. została uhonorowana nagrodą 
specjalną TEKLA BIM Awards 2014 za projekt podkonstrukcji stalowej pikado 
(podszycie wewnętrznej przestrzeni sali koncertowej, stanowiące istotny element akustyki 
budynku). W 2010 r. projekt Centrum Kulturalno-Kongresowego otrzymał nagrodę na 
Festiwalu Architektury Światowej w Barcelonie jako najlepszy kulturalny projekt 
przyszłości. 

2. Toruński Inkubator Technologiczny, który niebawem będzie świętować pierwszy rok 
swojej działalności jest jednym z najlepszych w sieci Business Linków w Polsce. Pod 
względem ilości sprzedanych pakietów akcelerator (z liczbą 54) zajmuje drugie miejsce w 
Polsce (pierwsze miejsce zajmuje Business Link w Warszawie). 

3. Firma EDF wyróżniła GMT za największą moc zamówioną  (3,2619 MW) w okresie od 1 
września 2013 r. do 31 sierpnia 2014 r.  

 
KOMUNIKACJA SPOŁECZNA 

W grudniu 2014 r. prowadzone będą konsultacje społeczne w zakresie:  
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- budowy nowego przebiegu drogi krajowej nr 91: odcinek Trasy Wschodniej od  
pl. Daszyńskiego do ul. Grudziądzkiej, 

- zmiany trasy przejazdu linii nr 15 i 28 przejazd ul. Broniewskiego i Reja, z ominięciem ul. 
Sienkiewicza, 

- skierowanie autobusów linii nr 40 kolejnym odcinkiem Trasy Średnicowej Północnej 
częścią od Grudziądzkiej do Dworcowej - po oddaniu do ruchu, 

- programu ochrony zdrowia psychicznego, oraz 

- akcja informacyjna w związku z konsultacjami w sprawie poprawy jakości środowiska 
poprzez likwidację źródeł niskiej emisji. 

 
INNE INFORMACJE 
Agencja Fitch po raz kolejny pozytywnie oceniła finansową kondycję Torunia i uznała, że 
perspektywa ratingów jest u nas stabilna. Zdaniem ekspertów miasto jest bardzo dobrze 
zarządzane pod względem finansowym i strategicznym. Wysoko oceniono także 
długoterminowe prognozy finansowe oraz bieżące monitorowanie sytuacji gospodarczej i 
finansowej Torunia. 

p. M. Zaleski – poinformował o wydarzeniach, które odbędą się do 22 stycznia 2015 r. 

1. Dziś mszą św. odprawioną o godzinie 14.00 w Centrum Pielęgnacji Caritas Diecezji 
Toruńskiej przy ul. kardynała Stefana Wyszyńskiego rozpocznie się spotkanie wigilijne z 
osobami niepełnosprawnymi - podopiecznymi Centrum. W tym roku podczas Wigilii 
odbędzie się koncert Eleni oraz nastąpi wręczenie statuetek „Cor Bonum”. 

 
2. Jutro w piątek, 19 grudnia o godzinie 19.00 w Kościele Garnizonowym Fundacja Ducha 

na Rzecz Rehabilitacji Naturalnej Ludzi Niepełnosprawnych zaprasza na koncert kolęd 
„Kol ędy dla Ducha”, dedykowany założycielowi Fundacji Stanisławowi Duszyńskiemu. 

 
3. W sobotę, 20 grudnia o godzinie 15.00 na Rynku Nowomiejskim zorganizowana zostanie 

Wigilia dla mieszkańców miasta. Oficjalna część Wigilii z udziałem ks. biskupa 
ordynariusza zaplanowana jest o godzinie 16.00. Tradycyjnie Wigilii towarzyszyć będzie 
gotowa już w tym dniu Szopka Bożonarodzeniowa. Szopka stać będzie do 2 lutego, do 
święta Matki Boskiej Gromnicznej. 

 
4. Także w sobotę, 20 grudnia o godzinie 18.00 w Teatrze Baj Pomorski Fundacja „Światło” 

organizuje, jak co roku, Jasełka ze Światłem pt.       „Z Aniołami do Betlejem”. 
 
5. We wtorek, 23 grudnia o godzinie 13.00 w Sali Mieszczańskiej Ratusza Staromiejskiego 

odbędzie się spotkanie Wigilijne Prezydenta Miasta Torunia i Starosty Powiatu 
Toruńskiego, na które Państwa Radnych serdecznie zapraszam (pisemne zaproszenia 
radni otrzymali do skrytek). 

 
6. Do wtorku, 23 grudnia można jeszcze odwiedzić na Rynku Staromiejskim Jarmark 

Bożonarodzeniowy, organizowany przez spółkę miejską Targi Toruńskie. 
 
7. W drugi dzień Świąt – piątek 26 grudnia Zespół wokalno-instrumentalny Claritas zaprasza 

na godzinę 17.00 do Ratusza Staromiejskiego na XII „Toruński wieczór kolęd”. 
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8. W niedzielę, 28 grudnia o godzinie 16.00 w Sali Mieszczańskiej Ratusza Staromiejskiego 

Stowarzyszenie Rodzin Katolickich Diecezji Toruńskiej organizuje „Rodzinny wieczór 
kolęd”. 

 
V. Przyjęcie porządku obrad. 

p. M. Rzymyszkiewicz – poprosił o zmianę porządku obrad i wprowadzenie druku nr 31. 

GŁOSOWANIE:  

Zmiana porządku obrad. Wynik głosowania: 19 – 0 – 1. Zmiana została przyj ęta. 

VI. Ślubowanie Radnych – pani Dagmary Tuszyńskiej, pana Sławomira 
Kruszkowskiego, pana Witolda Waczyńskiego. 

M. Czyżniewski – powiedział: Szanowni Państwo, przechodzimy do ślubowania radnych. 
Proszę Państwa o powstanie. Poczet – proszę o wprowadzenie Chorągwi Miasta. 
 
Komisarz Wyborczy w Toruniu przekazał na moje ręce postanowienia w sprawie 
stwierdzenia wygaśnięcia mandatów panów: Michała Zaleskiego, Zbigniewa Fiderewicza i 
Zbigniewa Rasielewskiego. W miejsce wygaszonych mandatów wchodzą osoby z tych 
samych komitetów wyborczych i tej samej listy, które uzyskały największą ilość głosów. 
W miejsce  wygaszonego mandatu p. Michała Zaleskiego, wybranego w okręgu wyborczym 
nr 1 z listy  nr 16 oznaczonej skrótem KWW Michał Zaleski wchodzi p. Sławomir 
Kruszkowski. 
 
W miejsce wygaszonego mandatu p. Zbigniewa Fiderewicza, wybranego w okręgu nr 2 z listy 
nr 16 oznaczonej skrótem KWW Michał Zaleski wchodzi p. Witold Waczyński. 
 
W miejsce wygaszonego mandatu p. Zbigniewa Rasielewskiego, wybranego w okręgu nr 4 z 
listy nr 3 oznaczonej skrótem KW Prawo i Sprawiedliwość wchodzi p. Dagmara Tuszyńska.  
 
Szanowni Państwo, zgodnie z art. 23a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, przed 
przystąpieniem do wykonywania mandatu, radni składają ślubowanie.  
 
Obecnie przystąpimy do tej ceremonii.  
Ślubowanie odbędzie się w następujący sposób. Odczytam rotę ślubowania, a następnie 
poproszę nowych radnych, którzy podejdą do sztandaru, przyklękną całując brzeg płata i 
wypowiedzą wg swojego wyboru, słowo "ślubuję" lub zwrot "ślubuję, tak mi dopomóż Bóg". 
 
Proszę wszystkich o powstanie, odczytam rotę ślubowania:  
 
„Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 
mieszkańców” 
 
- pani Dagmara Tuszyńska, 
- pan Sławomir Kruszkowski, 
- pan Witold Waczyński 
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VII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia liczby i rodzajów stałych 
komisji Rady Miasta Torunia VII kadencji – DRUK NR 21. 
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt uchwały. 

p. M. Cichowicz – poprosił o 15 min. przerwy dla klubu radnych Czas mieszkańców. 

p. M. Czyżniewski – ogłosił przerwę. 

Po przerwie. 

Pytań i dyskusji nie było. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 21. Wynik głosowania: 24 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 4/14). 
 
VIII. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania składów osobowych stałych 
Komisji Rady Miasta Torunia VII kadencji – DRUK NR 22. 
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań nie było. 

Dyskusja: 

p. P. Gulewski – złożył w imieniu klubu radnych PO poprawkę do druku (zał. nr 1) 

p. M. Cichowicz – złożył w imieniu klubu radnych CzM poprawkę do druku (zał. nr 2) 

p. J. Kowalski – złożył w imieniu klubu radnych PiS poprawkę do druku (zał. nr 3) 

p. J. Beszczyński – złożył w imieniu klubu radnych CzG poprawkę do druku. 

p. M. Cichowicz – poprosił o 5 min. przerwy dla klubu radnych Czas Mieszkańców przed 
głosowaniem. 

p. J. Kowalski – poprosił o 15 min. przerwy dla klubu radnych Prawa i Sprawiedliwości. 

p. M. Czyżniewski – ogłosił przerwę. 

Po przerwie. 

p. M. Czyżniewski – poprosił o podejście członków Konwentu Seniorów. 

p. M. Rzymyszkiewicz – przypomniał, że radnym Czasu Mieszkańców miało zostać 
umożliwione objęcie funkcji przewodniczącego i jednego wiceprzewodniczącego komisji. 
Poprawka zmierzająca do uzyskania przez CzM 2 wiceprzewodniczących burzy wcześniejsze 
uzgodnienia. Poinformował, że będzie głosował przeciwko poprawce. 

p. M. Czyżniewski – poinformował, że KS przyjmuje poprawki klubów PiS, CzG i PO jako 
autopoprawki. 
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GŁOSOWANIE:  

Poprawka klubu radnych Czas Mieszkańców. Wynik głosowania: 4 – 20 – 0. Poprawka 
została odrzucona. 

GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 22. Wynik głosowania: 20 – 0 – 4. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 5/14). 
 
IX. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia dla Prezydenta 
Miasta Torunia – DRUK NR 20. 
 
p. M. Czyżniewski – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  
 
Uchwała według druku nr 20. Wynik głosowania: 24 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 6/14). 
 
X. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

- w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Torunia na lata 2014 -
2040 – DRUK NR 12. 

- zmieniającej uchwałę w sprawie budżetu miasta na rok 2014 – DRUK NR 13 – I i II 
CZYTANIE.  

p. M. Flisykowska – Kacprowicz –  przedstawiła projekty uchwał. 
 
I czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
II czytanie 
 
Pytania: 
 
p. Ł. Walkusz – zapytał, o rozdział 2 rozliczanie projektów pochodzących z UE. Poprosił o 
doprecyzowanie poz. 10 – adaptacja i wyposażenie pracowni praktycznej nauki zawodu 
techniki architektury i krajobrazu, poz. 12 – Twoja droga do sukcesu, poz. 13 – aktywna 
mama. 
 
p. M. Flisykowska – Kacprowicz – odpowiedziała, że w przypadku wyposażenia pracowni 
umowa była podpisana w II połowie roku, natomiast w zakresie projektu jest przewidziany 
remont pomieszczeń i zakup inwestycyjny. Wpłynęła zgoda z urzędu marszałkowskiego na 
realizację projektu do marca 2015 r. Remont pomieszczeń będzie realizowanym, a płatności 
będą w następnym roku. 
Projekt Twoja droga do sukcesu jest realizowany przez CKU. Wartość to prawie 1.3 mln zł. Z 
planu zdjęte jest 800 tys. zł. Projekt przewidywał realizację projektu od września do czerwca 
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2015 r. Umowa została podpisana w grudniu i projekt będzie realizowany w przyszłym roku, 
bo umowa została podpisana w grudniu i nie można było dokonywać wydatków. Do realizacji 
projektu trzeba było wykazać środki zabezpieczone do realizacji projektu. Środki zostały 
wykazane, ale w październiku było wiadomo, że nie uda się wydać wszystkich pieniędzy i ten 
projekt będzie realizowany w następnym roku z większą intensywnością. Partnerami projektu 
są ponadto powiaty żniński i brodnicki, stąd nastąpiły przesunięcia w czasie. 
Projekt Aktywne mamy jest dla mam, które po urodzeniu dziecka nie wróciły do pracy. To są 
kursy specjalistyczne i staże, żeby pomóc wrócić im do pracy zawodowej. Projekt jest 
realizowany przez PUP. Całość pieniędzy zostanie wpisana do przyszłorocznego budżetu. 
Ten projekt będzie nadal realizowany. Wartość projektu to jest 470 tys. zł. Cele programu wg 
zapewnień PUP zostaną zrealizowane. 
 
Dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 12. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 7/14). 
 
Uchwała według druku nr 13. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 8/14). 
 
XI. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie 
wygasają z upływem roku budżetowego 2014 – DRUK NR 14. 
 
p. M. Flisykowska – Kacprowicz –  przedstawiła projekt uchwały z autopoprawkami. 
 
Pytania: 
 
p. M. Rzymyszkiewicz – zapytał o poz. nr 23 i 33. Termin dokonania wydatku został 
zapisany na 2014 r. Czy to tak ma być, czy na 2015 r. ? 
 
p. M. Flisykowska – Kacprowicz – podziękowała za zwrócenie uwagi. Powinien być 2015 r. 
Zgłosiła kolejną autopoprawkę. 
 
p. M. Cichowicz – wskazał, że pkt. 3 jest zadanie „Powiązanie układu komunikacyjnego 
miasta z siecią TEN-T. Rewitalizacja obecnego przebiegu DK nr 91 w granicach miasta. 
Podprojekt przebudowa ul. Łódzkiej etap I od ul. Andersa do ul. Lipnowskiej”. W 
międzyczasie zmieniono przebieg DK 91 i ten odcinek nie jest drogą DK 91. DK 91 
przebiega po nowym moście i kieruje się w stronę Łodzi ul. Łódzką.  
Czy porządkowo nie powinna być zmiana tego ?  
p. M. Flisykowska – Kacprowicz – odpowiedziała, że z punktu widzenia budżetowego nie 
jest potrzebna ta zmiana. 
 
p. S. Kalinowski – dodał, że jeszcze nie jest zdjęta kategoria DK 91 z tego odcinka ul. 
Łódzkiej. To będzie z nowym rokiem. 
 
Dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  
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Uchwała według druku nr 14 z autopoprawkami. Wynik głosowania: 23 – 0 – 0. 
Uchwała została podjęta (uchwała nr 9/14). 
 
XII. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

- w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Torunia na lata 2015-2040 – 
DRUK NR 1 – I CZYTANIE.  

- w sprawie budżetu miasta Torunia na rok 2015 – DRUK NR 2 – I CZYTANIE.  

 
p. M. Flisykowska – Kacprowicz –  przedstawiła projekty uchwał. 
 
I czytanie 
 
Pytania: 
 
p. M. Rzymyszkiewicz – poprosił o rozszerzenie wątku dotyczącego 400 tys. zł na 
utworzenie filii OPP Dom Harcerza. 
 
p. M. Olszta – Bloch – zapytała, czy w momencie utworzenia filii OPP macierzysta 
instytucja będzie działała w sposób niczym niezakłócony ?  
Czy wiadomo, ile będzie filii i w jakich rejonach miasta ?  
Czy przy konstruowaniu wydatków jest brana pod uwagę analiza nowych możliwości 
przychodów dla Torunia pod kątem rozwoju biznesowego czy gospodarczego ? 
p. A. Myrcha – przypomniał, że w ubr. przyjmowano Strategię rozwoju turystyki na lata 
2013-2020 i podnoszono, że jednym z działań będzie rozwój turystyki biznesowej. Wskazano 
mniej więcej dotacje inwestycyjne w tym zakresie, natomiast turystyka biznesowa nie została 
wspomniana. Czy można rozszerzyć ten wątek i jaki jest plan na 2015 r.?  
 
p. J. Scheuring – Wielgus – zapytała o szczegóły dodatkowej dotacji dla TAK-u w 
wysokości 230 tys. zł.  
Co to są niestandardowe projekty artystyczne ?  
Na podstawie jakich badań i dlaczego pojawiała się kwota 260 tys. zł na iluminację kościoła 
św. Faustyny ?  
Co oznacza i co się mieści w inicjatywie Moje podwórko na terenie starego miasta ?  
Co to jest Wojak Boxing i kto jest autorem imprezy ? 
W projektach inwestycyjnych pojawiło się zdanie dotyczące rewitalizacji budynków V LO. 
Czy chodzi o remont budynku ? Bo rewitalizacja to jest ożywienie tkanki miejskiej i kapitału 
ludzkiego. Jeśli chodzi o remont to poprosiła o zmianę słowa rewitalizacja na remont.   
 
p. M. Frąckiewicz – zapytał, czy klasy do 25 osób będą dotyczyły pierwszych klas, czy 
szkoły podstawowe ?  
 
p. M. Jakubaszek – zapytał o rozwój sieci monitoringu miejskiego. Zapytał, czy są plany 
rozwoju monitoringu na osiedlu Na Skarpie ? 
 
p. M. Zaleski – odpowiedział, że od kilkunastu lat wprowadzane są iluminacje obiektów w 2 
grupach: historycznych zabytkowych i atrakcyjnych architektonicznie. Wspominany kościół 
należy do 2 grupy. To obiekt atrakcyjny architektonicznie, który dotąd był ukryty w mroku, a 
teraz  dobrze byłoby, żeby był on widoczny przez połowę roku, gdy co do zasady jest ciemno 
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w tej szerokości geograficznej. Architektura kościelna jest szczególnie interesująca w 
krajobrazie miasta. 
Projekt podwórko ma trafić do właścicieli, zarządców nieruchomości na obszarze zespołu 
staromiejskiego z propozycją dofinansowania nowego ciekawego urządzenia przestrzeni 
wewnątrz, czyli podwórek. 
Jeśli słowo rewitalizacja należy zamienić, to nie ma problemu. Chodzi o remont budynku na 
rogu ul. Sienkiewicza i Fałata. 
 
p. J. Więckowski – odpowiedział, że turystyka biznesowa została zapisana w strategii jako 
jedno z kluczowych zadań.  
Gmina wspólnie z kilkoma biznesowymi jednostkami, a także z LOT utworzyła klaster w 
ramach działań związanych z turystyką biznesową na czas do 30 czerwca br. Gmina otrzyma 
200 tys. zł z UE z udziałem własnym 15%. Wniosek został poddany ocenie merytorycznej, 
przeszedł pozytywną ocenę i jest oczekiwanie na decyzję o przyznanie dotacji.  
Gmina współpracuje z Kujawsko – Pomorską organizacją turystyczną przy wyjeździe na targi 
turystyczne, ale też biznesowe. Na ten cel jest w budżecie zapisane 11 tys. zł.  
Kolejne działanie będzie organizowane z LOT w ramach konkursu, który został ogłoszony. 
Termin składania ofert jest do 30 grudnia.  
Wojak Boxing to zawodowa gala boksu. Gmina współpracuje przy organizacji imprezy, 
ponieważ ma to promować gminę, gdyż jest transmisja w TV Polsat i transmisja w Polsat 
Sport. To jest promocja na żywo w 2 telewizjach.  
 
p. K. Nowicka – Skuza – odpowiedziała, że obowiązek 25 uczniów w szkołach 
podstawowych dotyczy klas pierwszych tegorocznych. W przyszłym roku szkolnym 25 
uczniów w oddziałach klasy I i II szkoły podstawowej, w kolejnym roku klasy I – III. 
Również 25 dzieci dotyczy liczby w oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych i 
przedszkolach. 
Przed uruchomieniem filii OPP trzeba określić potrzeby, przeprowadzić diagnozę przed 
rozpoczęciem procesu rekrutacji, żeby wiedzieć, jakie zajęcia cieszą się popularnością w 
poszczególnych dzielnicach miasta. Rekrutacja na kolejny rok szkolny będzie opierała się na 
wcześniej określonych potrzebach naboru do grup filialnych. Ognisko główną siedzibę będzie 
miało na Rynku Staromiejskim, natomiast zapotrzebowanie na poszczególne zajęcia będzie 
dotyczyło różnych dzielnic Torunia.  Obecnie wiadomo, że zajęcia taneczne, baletowe cieszą 
się ogromną popularnością, na które jest duże zainteresowanie. Oferta edukacyjna zostanie 
dopasowana do potrzeb, a nie pod katem struktury zatrudnienia.  
 
p. Z. Derkowski – odpowiedział, że podwyższenie dotacji dla TAK-u wynika z ciągłego 
poszerzania oferty. Z nowych rzeczy to przygotowanie festiwalu Wizje. Będzie to ożywianie 
przestrzeni miejskiej. Będą to performensy, realizacja rzeźb, które są w dobrze rozwiniętych 
miastach Europy. 
Drugi projekt to powrót do organizacji teatrów ulicznych w mieście. Festiwal spotykał się z 
bardzo dobrym odbiorem. Ten festiwal będzie  zorganizowany w ramach kulturalnego lata.  
Niestandardowe projekty to performensy, umieszczanie rzeźb w różnych przestrzeniach 
miasta. To będzie konkurs. 
 
p. T. Wierzba – odpowiedział, że w przypadku Skarpy jest mowa o monitoringu 
osiedlowym. Monitoring osiedlowy funkcjonuje obecnie w ramach MSM i tam są 123 kamery 
i na Rubinkowie, gdzie jest 41 kamer. Nie wygląda to tak, że miasto buduje monitoring, tylko 
partycypuje w kosztach. Miasto dopłaca na zasadzie porozumień z poszczególnymi 
spółdzielniami.  
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W przypadku Skarpy rozmowy prowadzono w 2012 r. Spółdzielnia wyraziła chęć budowania 
monitoringu, jednak uzależniała to od tego, kiedy powstanie sieć do przesyłu sygnału. Jak 
dotąd nie zgłosili się, więc nie wiadomo, czy są gotowi.  
 
p. M. Flisykowska – Kacprowicz – odpowiedziała, że zwiększanie dochodów widać poprzez 
zwiększenie udziałów w PIT, a nie podatek od nieruchomości. Ulg nie ukierunkowano dotąd 
na konkretne branże. PIT i CIT ma pochodzić ogólnie z rozwoju gospodarki.  
W celu podwyższenia dochodów będzie uzbrojenie terenów inwestycyjnych, czyli 
przygotowywanie terenów dla inwestorów i tam rozwijać działalność.  
Temu też służą inwestycje komunikacyjne, bo z badań wynika, że najszybciej rozwijają się 
miasta położone przy autostradach.  
Działania miasta nie są ukierunkowane na razie na konkretną branżę. Miasto nie może 
zwolnić z podatku tylko konkretnej branży. Można zwolnić obiekty przeznaczone pod 
wynajem powierzchni biurowych. Ulgi są ukierunkowane na wszystkie nowe inwestycje i 
nowe miejsca pracy w mieście. Jedynym wyjątkiem są ulgi dla budownictwa 
mieszkaniowego.  To jest kierunkowa ulga podatkowa. 
 
p. Ł. Walkusz – zapytał, co to znaczy pozostałe dochody bieżące i spadek o 10 mln zł i z 
czego to wynika ?  
W dziale realizacja strategii rozwoju turystyki jest spadek dochodów o prawie 2% i z czego to 
wynika ?  
Z czego wynika wzrost dotacji dla ZGM-u o 108 % ? 
Z czego wynika spadek wydatków w dziale wspomaganie rozwoju dziecka jest spadek 
wydatków do 78,8 % 
 
p. M. Flisykowska – Kacprowicz – odpowiedziała, że pozostałe dochody bieżące to jest 
jedna pozycja, czyli opłata za usuwanie drzew i krzewów. W br. miasto same sobie zapłaciło 
za wycinkę drzew i krzewów pod trasę tramwajową i na osiedlu JAR.  
W przyszłorocznym budżecie w inwestycjach nie planuje się tego typu wydatków. Jeśli będą 
zewnętrzni inwestorzy, czy wnioski właścicieli posesji, żeby usunąć drzewa lub krzewy, to 
będą zaplanowane dochody.  
W 2015 r. będzie zakup infomatów i kamer monitoringu w turystyce.  
W br. przekazano ZGM 1.8 mln zł dotacji. W 2015 r. będzie to 1 950 000 zł. Zawsze na 
remonty przekazywano 0.8 – 1 mln zł rocznie. W br. ZGM dostał większą dotację, bo 
przyjęto program remontów pustostanów. W połowie roku było 70 pustostanów i była 
decyzja, żeby je w szybkim tempie doprowadzić do używalności i przekazać mieszkańcom. 
W przyszłym roku zostanie przekazane 950 tys. zł.  
 
p. K. Nowicka – Skuza – dodała, że spadała liczba dzieci korzystających z wczesnego 
wspomagania rozwoju dziecka w szkołach prowadzonych przez gminę. Nie oznacza, że 
spadła liczba dzieci ogółem, ponieważ one korzystają ze wspomagania w placówkach 
niepublicznych. 
 
Dyskusja: 
 
p. J. Scheuring – Wielgus – zabrała głos w imieniu klubu radnych Czas mieszkańców. 

Projekt budżetu na 2015 rok wymaga pewnych korekt, dlatego składamy kilka wniosków o 
zmiany w budżecie. Obszary, w jakich chcielibyśmy dokonać zmian to oświata, 
infrastruktura, kultura i rewitalizacja. 
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1. Jednym z kluczowych dla nas obszarów jest edukacja naszych dzieci. Chcemy, aby Toruń 
postawił sobie ambitne cele jeśli chodzi o toruńskich uczniów i nauczycieli. 

W związku z tym pierwszym wnioskiem, jaki składamy to propozycja zagwarantowania 
środków niezbędnych do realizacji doraźnych zastępstw w szkołach. Od wielu lat toruńskie 
szkoły borykają się z ogromnym problemem braku możliwości finansowania zastępstw 
nauczycieli przebywających na zwolnieniu lekarskim. Możliwość taka obecnie istnieje 
jedynie w przypadku, kiedy nauczyciel jest na zwolnieniu przez miesiąc lub dłużej, wówczas 
dyrektor szkoły może zatrudnić inną osobę na zastępstwo. Taka sytuacja powoduje, że 
dyrektorzy na zastępstwa wykorzystują godziny przeznaczone na zajęcia: logopedyczne, 
pedagogiczne, biblioteczne i zajęcia pozalekcyjne, takie jak kółka zainteresowań czy zajęcia 
wyrównawcze. 

Zasady ustalania wynagrodzenia za zastępstwa doraźne są szczegółowo regulowane przez 
„Rozporządzenie Ministra Edukacji Narodowej z dnia 3 kwietnia 2009 r. w sprawie 
dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 
i godziny doraźnych zastępstw dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych 
przez organy administracji rządowej” i mają charakter wytycznych, które samorząd powinien 
realizować. Dodatkowo, podczas konferencji kuratoryjnej, organizowanej 18 września 2014 
r. w Urzędzie Wojewódzkim w Bydgoszczy, poświęconej zmianom w polityce oświatowej 
województwa kujawsko-pomorskiego, podnoszono konieczność większej dbałości szkół o 
frekwencję uczniów oraz organizację doraźnych zastępstw w czasie nieobecności 
nauczycieli. 

W trosce o zapewnienie optymalnego poziomu edukacji w Toruniu klub radnych „Czas 
Mieszkańców” wnioskuje o wyasygnowanie specjalnej kwoty 10 min, niezbędnej do 
realizacji doraźnych zastępstw w szkołach. Całość budżetu na Oświatę i Wychowanie w 2015 
r. to 301.803.326 zł. A więc nasza propozycja to zaledwie niecałe 3,5 % tej sumy. 

W Toruniu są 1194 oddziały szkolne i przedszkolne. Nasza proponowana kwota na doraźne 
zastępstwa wynika z informacji szacunkowych, przesłanych przez szkoły, gdzie liczba 
nieobecności nauczycieli z powodu choroby waha się w granicach 12-16 h na miesiąc dla 
całej szkoły. W naszym szacunku przyjęliśmy absencję najwyższą, pomnożoną przez 
najwyższe wynagrodzenie dla nauczycieli dyplomowanych (49,59 zł/1 h). 

2. Infrastruktura 

„Jako swoisty obowiązek względem mieszkańców i „ducha miasta” postrzegać należy 
objęcie trybem konkursowym kluczowych inwestycji publicznych w miastach, w tym 
przestrzeni ogólnodostępnych. Procesy te powinny odbywać się przy współudziale 
mieszkańców oraz aktywnej roli władz miejskich. Podejście takie w naturalny sposób 
wpisuje się w ideę partycypacji, tworząc kulturę dialogu i dyskusji poprzedzających 
kluczowe rozstrzygnięcia przestrzenne, funkcjonalne i estetyczne. Skuteczność powyższych 
tez potwierdzają liczne przykłady przedsięwzięć wyłonionych w konkursach, a następnie 
zrealizowanych w polskich miastach.” - Elżbieta Bieńkowska, Forum konkursom 
architektonicznym, które odbyło się w lipcu 2014 w Warszawie. 

Uwzględnijmy powyższe słowa przy planowaniu przyszłych miejskich inwestycji 

Zabezpieczenie kwoty 1 miliona złotych na konkursy urbanistyczno-architektoniczne. 
Przykładowe sposoby wykorzystania tej kwoty to; 

A. Konkurs urbanistyczny na parking wielopoziomowy w wybranej lokalizacji na osiedlu 
Rubinkowo lub Skarpa. 

B. Konkurs ideowo-koncepcyjny zagospodarowania terenów położonych wzdłuż brzegów 
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Wisły od przystani AZS do Portu Drzewnego. 

C. Konkurs ideowo-koncepcyjny zagospodarowania Kępy Bazarowej. 

2. Zabezpieczenie kwoty 200 tysięcy złotych na prace studialne dotyczące połączenia 
planowanego Węzła Czerniewice z GMT. Podjęcie działań zmierzających do powstania 
porozumienia wszystkich zainteresowanych samorządów, i organizacji w celu jak 
najszybszego wybudowania takiego połączenia. 

3. Budowa parkingu wielopoziomowego na osiedlu Rubinkowo lub Skarpa. Kwota 100 
tysięcy złotych na prace koncepcyjne i analizy formalno-prawne sposobu wybudowania 
takiego obiektu. Projekt architektoniczny GMT powinna uzyskać w wyniku konkursu 
architektonicznego na który zabezpieczono środki w innej pozycji budżetu. Uzyskanie 
pozwolenia na budowę dla tego przedsięwzięcia. 

3. Uważamy, że kultura i jej wpływ na zrównoważony rozwój Torunia jest wykorzystywana 
w niewystarczający sposób. 

-  Jednym z najważniejszych elementów, które Toruń wg nas powinien wzmocnić to 
ochrona zabytków. Toruń szczycący się tytułem światowego dziedzictwa na aktywną ochronę 
zabytków wydaje małe środki z budżetu. Szczególnie jeśli porównamy je z innymi miastami. 

Dlatego też wnioskujemy o zwiększenie środków na dotacje konserwatorskie dla osób 
fizycznych (w miejsce obecnej kwoty 900 tys. proponujemy 1,2 min), ale co ważne 
proponujemy aby przydzielać je wg nowych zliberalizowanych zasad. Najlepszym 
kierunkiem byłoby wypracowanie takich warunków dotacji, w których możliwe jest 
wspieranie remontów obiektów historycznych, nie wpisanych do rejestru zabytków, jednak 
znajdujących na obszarach wpisanych do rejestru zabytków (por. model Gdyni) 

-  Chcielibyśmy, aby radni zadbali szczególnie o symbol słabości ochrony zabytków w 
Toruniu, o symbol Bydgoskiego Przedmieścia - o budynek przy ul. Bydgoskiej 50/52. 
Wnioskujemy o przygotowanie w 2015 roku akceptowalnej społecznie koncepcji 
zagospodarowania tego budynku i jego otoczenia oraz projektu na gruntowny remont 
budynku. Wnioskujemy również o kompleksowe i rzetelne zabezpieczenie tego obiektu do 
czasu remontu, w celu ochrony przed postępującą szybką degradacją, która z każdym rokiem 
zwiększa konieczne nakłady na remont. 

-  Składamy także wniosek o zarezerwowanie środków na działalność domu kultury na 
Bydgoskim Przedmieściu, który powstał pod egidą gminy (w ramach realizowanego projektu 
w partnerstwie z organizacją pozarządową). Dziś radni nie mogą zostawić tych dzieci i tej 
młodzieży, która zaczęła rozwijać się i korzystać z tego miejsca. Dom kultury żeby mógł 
funkcjonować musi być finansowany teraz przez gminę, która nie zadbała o trwałość 
zrealizowanego projektu rewitalizacji. 100 tys. zł na rok. 

-  Zwiększenie puli środków na stypendia dla artystów o 100% 

p. M. Frąckiewicz – zwrócił uwagę, że ul. Bydgoska 50/52 jest przedmiotem jego 
zainteresowania i ostatnio poprzez interwencję jednej z mieszkanek wiadomo, że budynek ma 
już swoje przeznaczenie.  
Mieszkańcy Torunia dostają pod choinkę bardzo dobry prezent. Projekt budżetu jest 
przemyślany do końca i dobrze przygotowany.  
Budżet daje gwarancję, że w najbliższym czasie będzie można mówić o Toruniu jako mieście 
nie tylko dobrze zrealizowanych inwestycji, ale również o mieście dbającym o mieszkańców, 
szczególnie dzieci i starszych. Cieszy znaczący wzrost środków w tych dziedzinach. 
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Podziękował prezydentowi, że był uprzejmy umieścić w budżecie 14 wniosków, jakie w 
poprzedniej kadencji składał klub radnych SLD, a one właśnie dotyczyły tej sfery 
działalności. 
Złożył wniosek do dyskusji na komisji oświaty i komisji budżetu dotyczący zwiększenia 
środków na szkolnictwo podstawowe. Nic nie stoi na przeszkodzie, żeby oddziały 25 
osobowe zrobić wcześniej. Jeśli to by się udało to, zaproponował zwiększenie nakładów o 
500 tys. zł.  
W poprzedniej kadencji był złożony wniosek dotyczący Centrum Zarządzania Kryzysowego, 
aby osoby głuchonieme  miały możliwość zgłoszenia wezwania pomocy. Odpowiedź była, że 
zostanie to przygotowane, ale w budżecie tego nie ma. Poprosił o ujęcie tego zadania w 
budżecie 2015 r. 

Poprawka do druku nr 2 

W uchwale w sprawie budżetu miasta na rok 2015 W §2 
zmienia się kwotę z 1,155.250.000 zł na 1.155.280.000 zł 1) 
Dochody gminy zmienia się kwotę z 724.429.916 zł na 
724.459.916 zł W tym: 

a) Dochody bieżące zmienia się kwotę z 603.434.916 zł na 
603.464.916 zł W §3 zmienia się kwotę z 1.084.850.000zł na 
1.084.880.000 zł 1) Wydatki gminy zmienia się kwot z 
734.351.140 zł na 734.381.140zł W tym: 

a) Wydatki bieżące zmienia się kwotę z 562.532.978 zł na 562.562.978 zł 

Ulegają zmianie dochody w Dziale 630 Turystyka Rozdział 63095 pozostałe dochody z 
kwoty 111.545 zł na kwotę 141.545 zł. 

Kwota 30.000 zł zwiększa wydatki w Dziale 630 Rozdział 63003 zadania w zakresie 
upowszechniania turystyki - dotacje celowe zwiększa się kwotę o 30.000 zł do kwoty 
345.000 zł. 

Powyższa kwota przeznaczona jest na finansowani zdań zleconych do realizacji 
stowarzyszeniom na projekt „ GEOCACHING. 

Geocaching to zabawa w poszukiwanie skarbów za pomocą odbiornika GPS. Ideą 
przewodnią jest znalezienie ukrytego wcześniej w terenie pojemnika. Zabawa ta na całym 
świecie znajduje coraz więcej zwolenników. W Toruniu na chwilę obecną zlokalizowane są 
62 skrytki głównie w obiektach zabytkowych. Umieszczeni na terenie naszego miasta 
kolejnych skrytek przyczyni się do podniesienia atrakcyjności Torunia dla osób biorących 
udział w tej zabawie i coraz większa liczba turystów będzie odwiedzać nasze miasto. 

p. M. Olszta – Bloch – wyraziła zaskoczenie, że istnieje plan dotyczący ul. Bydgoskiej 50/52 
co do przeznaczenia i zagospodarowania obiektu. Zapytała, czy jest możliwość w miarę 
szybkiego uzyskania informacji co do planów włącznie z terminami ?  
 
p. Ł. Walkusz – poinformował, że jest dyskusja, więc dobrze byłoby zadać te pytania w 
wolnych wnioskach i zapytaniach. 
 
p. M. Cichowicz – złożył wniosek do budżetu o zabezpieczenie 200 tys. zł na prace studialne 
dotyczące planowanego węzła Czerniewice i jego połączenia z Toruniem. Dobrze byłoby, 
żeby podjęto działania zmierzające do powołania porozumienia wszystkich zainteresowanych 
stron w celu jak najszybszego wybudowania połączenia. Zarówno deklaracje ze strony 
prezydenta miasta, marszałka,  władz gmin sąsiednich i wielu organizacji biznesowych 
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pokazuje ważność zadania. W momencie wypracowania wspólnej formuły działania będzie 
większa możliwość oddziaływania na decydentów.  
 
p. Ł. Walkusz – skierował druki do II czytania. Poinformował, że do obu druków wpłynęły 
pozytywne opinie RIO oraz Rady ds. Sportu, które zostaną przedstawione komisjom oraz 
podczas II czytania. 
Sesja zaplanowana jest na 22 stycznia 2015 r., prace nad budżetem merytorycznych komisji 
rozpoczną się od 7 stycznia. 
 
XIII. Rozpatrzenie projektu uchwały uchylaj ącej uchwałę w sprawie dokonania 
zamiany nieruchomości położonych przy ulicach Gagarina 1 a i 1 b oraz Szosa Okrężna 
15-15b – DRUK NR 26. 
 
XIV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany 
nieruchomości – DRUK NR 28. 
 
p. W. Krawiec – przedstawił projekty uchwał. 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  

Uchwała według druku nr 26. Wynik głosowania: 21 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 10/14). 
 
Uchwała według druku nr 28. Wynik głosowania: 19 – 0 – 1. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 11/14). 
 
XV. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie – DRUK NR 31 – I i II CZYTANIE.  
 
p. M. Rzymyszkiewicz – przedstawił projekt uchwały. 
 
I czytanie 
 
Pytań nie było. 
 
Dyskusja: 
 
p. Ł. Walkusz – wniosek formalny o II czytanie 
 
GŁOSOWANIE:  

Wniosek formalny – przeprowadzenie II czytania. Wynik głosowania: 19 – 0 – 2. 
Wniosek został przyjęty. 
 
II czytanie 
 
Pytań i dyskusji nie było. 
 
GŁOSOWANIE:  
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Uchwała według druku nr 31. Wynik głosowania: 20 – 0 – 0. Uchwała została podjęta 
(uchwała nr 12/14). 
 
XVI.  Interpelacje, zapytania i wnioski (zgodnie z § 36 Regulaminu Rady Miasta 
Torunia. 
 

1. Interpelacje:  

p. Ł. Walkusz – poinformował, że nie wpłynęły żadne interpelacje. 

2. Zapytania:   

a) radna M. Olszta – Bloch – zapytała, jaki jest plan przeznaczenia docelowego dla budynku 
przy ul. Bydgoskiej 50/52 oraz jaki jest termin realizacji remontu i przystosowanie go do 
planowanego przeznaczenia ?  

 Jaka kwota i z jakich źródeł jest na ten cel zarezerwowana ? 

 Odpowiedź została udzielona przez prezydenta miasta. 

p. M. Zaleski – odpowiedział, że budynek jest aktualnie do wykwaterowania. Budynek 
wygląda na połączone dwa, ale działką i architekturą jest jednorodny. Żeby cokolwiek 
robić w środku, to trzeba wyprowadzić rodziny tam mieszkające. To potrwa ten rok i 
przyszły. Przeznaczenie to remont kapitalny, a sposób wykorzystania będzie określony na 
etapie projektu remontu kapitalnego. W przyszłym roku będzie właściwy etap prac. 
Sugestia jest taka, żeby to było przeznaczenie ogólno publiczne, a nie na cele działalności 
zamkniętej dla ogółu mieszkańców. Kwestia operatora obiektu nie jest jeszcze 
rozstrzygnięta. To rozstrzygnięcie zapadnie w podanych terminach. 

b) radny M. Cichowicz – zapytał, dlaczego w uchwale 884/2014 wykluczono rencistów z 
grupy osób uprawnionych do korzystania z biletu 15 dniowego ulgowego. Dlaczego 
ograniczono tę grupę w stosunku do korzystających z przejazdów ulgowych na podstawie 
biletów jednorazowych, wieloprzejazdowych na okaziciela oraz biletów jednodniowych i 
tygodniowych? Poprosił o dodanie rencistów do grup osób uprawnionych do zakupu 
biletów 15 dniowych ulgowych. 

Odpowiedź nie została udzielona na sesji. 

c) radna D. Zając – zapytała, czy można zbudować zadaszenia w punktach Toruńskiego 
Roweru Miejskiego, żeby nie niszczał sprzęt ?  

Odpowiedź nie została udzielona na sesji. 

3. Wnioski:  

a) radny A. Myrcha – 3 wnioski, 

b) radny Ł. Walkusz – 2 wnioski, 

c) radny J. Ząbik – 1 wniosek. 

p. M. Zaleski – odpowiedział radnemu A. Myrcha, że spowalniacze są oznaczone znakiem 
pionowym. Jeśli takiego znaku nie ma, to jest uchybienie po stronie zarządcy drogi. 
Kolorystyka spowalniacza nie jest istotna. Jeśli są spowalniacze bez znaku pionowego, to 
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zostanie to usunięte, natomiast kolorystyka jest możliwa do wskazania przy budowie 
kolejnych, żeby można zastosować istniejącą kolorystykę. Obecne spowalniacze 
kolorystycznie nie będą zmieniane. 

 
XVII. Informacje:  

- Przewodniczącego: 

p. L. Walkusz – Panie Prezydencie, Koleżanki i Koledzy Radni, Szanowni Państwo, 
Z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia pragnę w imieniu 

Przewodniczącego Rady i kolegów Wiceprzewodniczących złożyć Państwu najserdeczniejsze 
życzenia. Niech nadchodzące święta będą dla Państwa niezapomnianym czasem spędzonym 
bez pośpiechu, zmartwień i smutków. Niech to będzie czas wspaniałej rodzinnej atmosfery.  

Życzymy aby nadchodzący rok 2015 przyniósł Państwu – nam wszystkim dużo 
zdrowia, szczęścia i wszelkiej pomyślności. 
Niech spełnią się najskrytsze marzenia. 

Spotykamy się 23 grudnia o godzinie 13 w Ratuszu a Konwent Seniorów zapraszam 
na godz. 12.00 do gabinetu Przewodniczącego. 

Nasza ostatnia sesja zaplanowana jest na 30 grudnia tj. wtorek, będzie część robocza i 
uroczysta. 
 
-  Prezydenta: 

p. M. Zaleski – poinformował, że:  

- zgodnie z ustaleniami z początku br. 24.12.br. Wigilia jest dniem wolnym od pracy w 
zamian za 01.11. br. To wynika z ustawowego zapewnienia wolnego za dzień wolny 
przypadający w sobotę.  

 24.i 27 12.br. będzie pracował Referat Zgonów USC. 31.12.br. UMT będzie pracował do 
15.30, pozostałe dni pracy to 7.30-17. Informacje ukażą się na tablicach urzędu w lokalnych 
gazetach 22.12.br.  

- radni otrzymali proponowane terminy posiedzeń komisji RMT. Pierwsze spotkania komisji 
będą poprzedzały najbliższą sesję.  

- złożył życzenia na Boże Narodzenie 

- inne:  

p. M. Jakubaszek – poinformował, że drużyna samorządowców z Torunia w składzie A. 
Myrcha, M. Rzymyszkiewicz, Z. Rasielewski i M. Jakubaszek wygrała z dziennikarzami 9:2. 
 
XVIII. Zako ńczenie sesji. 

p. Ł. Walkusz – zakończył III sesję Rady Miasta Torunia. 
 
Protokół sporządził            Przewodniczący 
/-/ Piotr Pyrek         Rady Miasta Torunia  

/-/  Marcin Czyżniewski 
 Wiceprzewodniczący 
 Rady Miasta Torunia  
  /-/  Łukasz Walkusz 


